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P R O T O K O L L  F Ö R T  V I D  S A M M A N T R Ä D E  

M E D  N O R R M A L M S  H A N D I K A P P R Å D   
 

 

Tid: måndag den 21 juni 2010 kl.15.00 -16.30  

Plats: Norrmalms stadsdelsförvaltning, Tulegatan 13,  

sammanträdeslokal Tule. 

  

Justeras 2010………… 

 

 

Louise Lindström 

 

Justeras 2010………… 

 

 

Ulla Elfving Ekström   

  

 

Närvarande: 

 

Norrmalms handikappråd 

Louise Lindström, ordförande  DHR 

Teresa Melin   Astma & Allergiföreningen 

Jan Delvert   RTP 

Ulla Elfving Ekström  IFS 

Eva Serneblad   R    
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Malin Tjernell Prioset  RBU 

Monicka Zachari   SRF 

 

Mikael Josephson  sekreterare 

 

Förhindrade att närvara 

Samtliga ledamöter närvarande.  
 

Tjänstemän 

Britt Mattsson, avdelningschef, punkt 7 

Vivianne Sterner, enhetschef, punkt 10 

Michael Bergman, lokalintendent, punk 12 

 

 

1. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

2. Val av protokolljusterare  

Ulla Elfving Ekström utsågs att tillsammans med ordförande justera 

protokollet.    

 

3. Mötets tillgänglighet 

Lokalen brister i tillgänglighet för rullstolsburna. Mötets handlingar har 

inte fullt ut presenterats på tillgängliga media.  

 

4. Rådets möten under hösten 2010  

Så som höstens mötestider är inplanerade får Ulla svårt att närvara. Hon 

stannar kvar i rådet till och med den 1 september. Ulla tar upp frågan om 

lämplig ersättare i rådet med IFS, för vidare befordran till HSO.  

 

Rådets ledamöter önskar att få sig tillsända samtliga handlingar till 

stadsdelsnämndens sammanträden. Till att börja med prövas detta under 

höstens tre första möten.  

 



s 
 

SID 3 (7) 

 

 

 

 

5. Föregående protokoll 

Under punkt 8 står: Funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson 

informerar om attitydkampanjen ”Hjärnkoll”. Innehållet i övrigt handlar 

om hjälpmedel och bildsymboler.  

Lydelsen ska vara: Funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson 

och information om attitydkampanjen ”Hjärnkoll” av Handisam. Innehållet 

i övrigt handlar om hjälpmedel inklusive bildsymboler. 

 

6. Rapport inför stadsdelsnämndens sammanträde den 24 juni  

Mikael redogör för föredragningslistan till stadsdelsnämndens 

sammanträde.  

 

Handikapprådet lämnar följande synpunkter och frågor till 

stadsdelsnämnden: 

Punkt 3. Gemensam upphandling av sommargårdsverksamhet (kollo) 

- Viktigt att även barn och ungdomar med funktionshinder omfattas av 

denna verksamhet. Hur tar nämnden reda på vilka barn- och 

ungdomar som är intresserade av sommargårdsverksamhet? 

 

Punkt 4. Revisorernas årsrapport 2009 för Norrmalms stadsdelsnämnd 

- Årsmålet för indikatorn genomförandeplaner inom socialpsykiatri 

har inte uppnåtts. Rådet anser det angeläget alla brukare inom den 

socialpsykiatriska verksamheten - oavsett vilket stöd och vilken hjälp 

de får - erhåller genomförandeplaner. Vilka åtgärder avser 

stadsdelsnämnden att vidta för att säkra indikatormålet för 

genomförandeplaner? 

- I budget visar verksamheten för stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning ett underskott. Rådet undrar om budgeterade 

medel motsvarar behoven. Anser nämnden att underskottet kan 

komma av att för lite medel budgeterats till dessa verksamheter? 
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- I samband med målet att Staden ska vara en attraktiv arbetsgivare vill 

rådet understryka att det är av stor vikt att staden även är en attraktiv 

arbetsgivare för personer med funktionshinder.  Är 

stadsdelsnämndens verksamhet ordnad så att det finns plats för 

personer med funktionsnedsättning? 

- På sidan 8 i rapporten står ”Biståndsenheten för vuxna, som 

redovisar ett stort ekonomiskt underskott inom stöd och service till 

funktionshindrade, har följt en omfattande åtgärdsplan och bromsat 

upp kostnadsökningen.” Rådet undrar om detta skett genom 

nedskärningar, rationaliseringar eller om efterfrågan blivit mindre.  

- På sidan 15 står att ”Dialogen med brukare sker främst via 

handikappråd och verksamhetens stödpersoner.” Rådet menar att 

detta är en felaktig skrivning då rådet inte representerar enskilda 

brukare, utan brukarorganisationer. Rådet undrar även över vad som 

avses med formuleringen ”verksamhetens stödpersoner”. 

- Rådet understryker vikten av att alla delar av kvalitetsarbetet 

genomförs, vilket inkluderar även uppföljning av den egna 

verksamhetens olika delar. Rådet är angelägen om att få ta del av 

redovisningen av särskilda verksamhetsuppföljningar av utförare i 

egen regi, genomförda under 2009. 

Punkten 5. Förhållandena i den verksamhet Digni Care AB bedriver på 

uppdrag av Norrmalms stadsdelsnämnd.  

- Rådet har inte erhållit handlingarna men ställer sig frågande till 

förvaltningens samlade bedömning att verksamheten ”i huvudsak är 

välfungerande”. Rådet undrar vilken bedömning nämnden gör.  

 

7. Uppföljning av om rådets synpunkter behandlats vid 

stadsdelsnämnden sammanträden samt vem som äger frågan om 

Karlbergsbrons tillgänglighet 

Britt Mattsson, ny chef för parkmiljögruppen, som är en 

beställarorganisation med uppgift att se till att parkerna på Östermalm, 
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Kungsholmen och Norrmalm är välskötta. Parkmiljögruppen driver och 

bevakar olika detaljplaner och upprustningsprojekt. Tillgängligheten är 

alltid en viktig del av planeringen. Den som har synpunkter på parker och 

lekplatser kan vända sig direkt till Britt med sina synpunkter.  

 

Britt kontaktar områdesansvarig vid tillgänglighetsprojektet på 

trafikkontoret angående Karlbergsbrons tillgänglighet. Inför arbetet med 

ny verksamhetsplan senare under hösten kommer Britt att besöka rådet för 

att få del av rådets synpunkter.  

 

8. Förfrågningsunderlagen vid upphandling och inköp bör ta upp 

tillgänglighetsaspekter (Skrivelse till kommunstyrelsens handikappråd.) 

Frågan bordläggs till nästa sammanträde.  

 

9. Planering av fortsättning på tillgänglighetsdagen den 8 oktober 

förra året – innehåll och tidpunkt.  Förslag på dag den 1 september. 

Frågan bordläggs till nästa sammanträde.  

 

10. Information om Riksfärdtjänst  

Enhetschef Vivianne Sterner, beställarenheten funktionsnedsättning. 

Riksfärdtjänst ska användas till fritid och rekreation eller enskilda 

ändamål. Utgångspunkten är merkostnaden som funktionshindret medför. 

Funktionshindret ska vara stort och varaktigt. Det senare betyder minst sex 

månader. Det görs alltid en individuell prövning. Man beviljar vanligen 

varje resa för sig. Ofta behövs ett kompletterande läkarintyg. Resan ska 

göras så billig som möjligt, men naturligtvis anpassas efter behoven. Vissa 

förändringar har skett i lagen under senare år, inte minst för barn och 

ungdomar. Egenavgiften har varit den samma sedan 1997. När resan är 

beviljad sköter Riksfärdtjänsten bokningen av denna. Någon policy om 

antal resor under ett år finns inte. Riksfärdtjänst kan även personer över 65 

år få. 
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Monicka undrar om det inte blivit mycket mer återhållsamt med 

riksfärdtjänst och efterlyser statistik som kan belysa detta. Louise 

efterlyser skriftlig information om riksfärdtjänst.  

- Rådet undrar hur riksfärdtjänsten följs upp och hur den 

dokumenteras. Rådet har indikationer på att riksfärdtjänst beviljas i 

mindre omfattning idag än tidigare. Om detta är en följd av en 

restriktivare hållning önskar rådet en redovisning av vad som 

förändrats.  

 

 

11. Behovet av olika former av anhörigstöd hos våra brukargrupper 

med anledning av den nya bestämmelsen i socialtjänstlagen om stöd 

till anhöriga 

Frågan bordläggs till nästa sammanträde.  

 

12. Lokalernas tillgänglighet - Inventeringen vid Tulegatan 13 

Lokalintendent Michael Bergman  

Allt som listats för Tulegatan 13 går in under enkelt avhjälpta hinder. 

Ambitionen är att allt listat ska åtgärdas, men att vi inte kan räkan med att 

allt åtgärdas på en gång. Rådet anser att utgångspunkten ska vara att börja 

med de ytor som används mest och är viktigast: entré, allmänna utrymmen 

och utrymningsvägar. Jan påpekar att det är viktigt att brandcellerna är 

tydligt utmärkta på utrymningsplanen. Dator för medborgarna i entrén 

saknas idag och ska läggas till listan. Trösklar vid branddörrar ska förses 

med ramp för att underlätta för rullstolar. Michael har nämndens mandat 

att utifrån dessa synpunkter arbeta vidare med frågan.  

 

13. Ekonomisk ersättning för utgifter i samband med rådets arbete 

Mötesarvode utgår till två ledamöter för extra möte den 22 juni. 

 

14. Anmälan av inkomna handlingar  

- Protokoll nr 5/2010 från kommunstyrelsens handikappråd 

 

 



s 
 

SID 7 (7) 

 

15.  Övriga frågor 

- 

 

16. Mötets avslutande – nästa sammanträde måndag den 23 augusti.  

 

 

Vid protokollet 

 

 

Mikael Josephson 

sekreterare i rådet 


